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; [Ivar .Nørgaard.] ;'>홢! 
ordning? Det skulle man, umiddelbart tro,: 
når man læser indenrigsministerens be- 
mærkninger, idet jeg må opfatte de kom- 
mentarer, . indenrigsministereli. kommer med 
i redegørelsen, for meget sympatiske over; 
for den svenske ordning. Det ville være gan- 
ske; overordentlig gavnligt for : os, hvis vi i 
dag kunne, få en erklæring, fra regeringen 
om, at den tænker på at indrette apoteker- ; 
væsenet, som man har gjort det i Sverige,, og! 
altså ikke er; tilbageholdende, .selv om der; 
her er tale om nationalisering. : 

Morten Lange: Jeg kan ganske tilslutte 
mig de betragtninger, hr. Ivar Nørgaard 
fremsatte om organisationen af vort apote- 
kervæsen som en: mærkelig blanding af of- 
fentlig og privat drift. Der kunne måske 
lægges til det ligeledes bekeiidte, at apoteke- 
ren er en privat forretningsmand og samti-, 
dig en af sundhedsstyrelsen udpeget konces- 
sioneret forretningsdrivende. Det er j o også 
en situation, som sandelig er uholdbar. ; .. 

Jeg synes, at det svenske eksempel i vir- 
keligheden, driver tankerne ganske betyde- 
ligt videre og også ud over. indenrigsministe- 
rens normale virkeområde, nemlig til 
spørgsmålet, om. ikke en stor del af medicin- 
fremstillingen hører hjemme tinder offentlig 
virksomhed. Forskningen, som fremskynder 
udvikling på medicinens område, er jo i vir- 
keligheden i vid udstrækning en offentlig 
forskning, og der er, mange træk, der kunne 
tyde på, at den vej, man er gået i Sverige, 
burde vi også "gå herhjemme.: Men foreløbig 
skal jeg indskrænke mig til at understrege 
hr. Ivar Nørgaards spørgsmål, om ministe- 
ren vil være indstillet på, at den kommis- 
sion, der nu er i arbejde, i sit kommissorium: 
må inddrage betragtninger over, om apote- 
kervæsenet her i Danmark egentlig ikke 
burde være et langt mere legitimt og klart 
led i vort almindelige offentlige sundheds- 
væsen. Det forekommer mig, at de, karakte- 
rer, som engang gjorde det til et privat er", 
hverv, i den grad er undertrykt af udviklin- 
gen, at det måske var på tide at få fjernet 
en sådan fortidslevning, ;s홢;' ; 

Indenrigsministeren '(ff. C. Toft): Jeg 
siger: tak til de to talere for det tilsagn, de 
som de øvrige, partier, der har . deltaget i 'foL% 

kétingsudvalget, har ,givet-, om. at gennem- 
føre det lovforslag, der her foreligger. 

Hr. Ivar Nørgaard og hr. Morten Lange 
rejste spørgsmålet om den svenske apoteker- 
ordning og henviste. til. den redegørelse, 
som yi fra indenrigsministeriets^ side på 
udvalgets anmodning har afgivet til udval-. 
get. Det er da klart, at når udvalget anmo- 
der om at få en redegørelse for den svenske 
ordning, så skal udvalget; også have det, 
uden at j (jg d dermed har taget stilling til, 
hvordan den endelige danske ordning til sin 
tid skal være. Her er forholdet det, at vi for: 

; godt et års tid siden har nedsat et apoteker- 
lovsudyalg, der; skal behandle alle disse 
spørgsmål, og det er klart, at de udrednin- 
ger og. de: forslag, som ligger i de andre nòr- 
diske, lande, også vil indgå i apotekerlovs ad- 

: valgets overvejelser, men jeg skal da ikke i 
dag på forhånd tage stilling til, hvordan 
problemerne skal løses. Når vi nu har nedsat 
et udvalg, er det jo netop for at få proble-. 
merne belyst på alle, måder, og, først når vi 

h a r  udvalgets indstillinger, vil jeg tage stil- 
; ling til, hvad jeg vil mene er det,rigtige. Jeg 
: kan, altså ikke på forhånd give noget tilsagn 
; i forbindelse med de spørgsmål, som hr; Ivar. 
i Nørgaard og hr .  Morten Lange ,rej ste. , 

Hermed sluttede forhandlingen. ' 

Lovforslagets ,§§ 1-3 og dets overgang til 
tredie behandling - * 
vedtoges uden afstemning. ; ' ; : ' : 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
홢 indsigelse mod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Bet er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

. Anden behandling af forslag til lov om regi- 
. strerede revisorer. ';v' " 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 95) 
findes. i. tidenden sp. - 2768, udvalgetsbe-, I , 
tænkning i tillæg B. sp. 1617). : 

Der,, var stillet 4 ændringsforslag i betænk- 
ningen. :.--^v :.r. 
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Uden for betænkningen1 var der ikke stil- 
let ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang til tredje behandling sattes til -fothaiid- 
ling under ét. '  ̂ ; 

Jørgen Jensen: På udvalgets vegne skal 
j eg oplyse, at vi Kar: holdt 7 møder og her- 
under haft samråd med handelsministeren. 
Vi har desuden modtaget henvendelser 홢 fra 
to organisationer; 

Handelsministèren har stillet 3 ændrings- 
forslag, som er tiltrådt af udvalget. Det før- 
ste, til § 7, præciserert - at en registreret revir 
sor naturligvis ikke selv må stå i et tættere 
afhængighedsforhold til andre virksomheder 
end revisorens ægtefælle eller nærmeste fa- 
milie. Herved er 'en skønhedsfejl ved lovfor- 
slaget rettet. 홢 De to andre ændringsforslag 
drejer sig om udskydelse af bl. a. ikrafttræ- 
delsestidspunktet for loven. v: ! ; 

Udvalget har diskuteret, om ikke også 
nogle af de betroede medarbejdere hos stats-' 
autoriserede revisorer kunne optages i' revi- : 
sorregistret på linje med selvstændige revi- 
sorer i henhold til overgangsbestemmelserne 
i § 12, stk. 2. Der har været megen sympati 
for en sådan ordning, og jeg takker handels- 
ministeren for, at han har kunnet tiltræde 
det af udvalget stillede ændringsforslag, nr. 
4 til § 12. Herefter kan ældre og erfarne 
medarbejdere hos statsautoriserede reviso- -, 
rer blive registrerede revisorer, når de opfyl- 
der § 12's betingelser, herunder aldersbetin- 
gelserne i det nye nr.,3. V." 

Det fremgår endelig af betænkningen, at 
udvalget på grundlag af nogle bemærknin- 
ger, , der fremkom under førstebehandlingen, 
har benyttet lejligheden til at se på adgangs- 
betingelserne og eksamensforholdene vedrø- 
rende de statsautoriserede revisorer. Angå- 
ende enkeltheder skal jeg henvise til be- 
tænkningen, men jeg takker handelsministe- 
ren for hans tilsagn om at ville forlænge de 
nuværende overgangsbestemmelser med 5 år 
og i øvrigt i 1974-75 give: folketinget en re- 
degørelse vedrørende mulighederne for per- 
manent at sikre én flerstrenget trinvis ord- 
ning. 

På hele udvalgets vegne skal' jeg herefter 
anbefale folketinget at stemme for - æn- 홢, - , 

dringsforslagene og for lovforslaget som hel- 
hed ved tredje 'behandling. 

Handelsministeren (Knud Thomsen): Jeg- 
vil gerne takke for den enstemnuge indstil- 
ling; som formanden på hele udvalgets 

; vegne kom med, og takke for udvalgsarbej- 
det, som har været grundigt, men 홢 tør jeg 

; sige 홢 også i en sjælden grad harmonisk, og 
hvor man har bøjet sine synspunkter mod 
hinanden med et i grunden på forhånd givet 

; fælles sigte for øje. Jeg finder, det er et godt 
lovforslag, vi er nået frem til, og takker som - 
sagt for behandlingen. 

; - Herined sluttede forhandlingen. 

. §§ 1-6, ændringsforslag nr. 1, § 7, således 
ændret, §§ 8-11, ændringsforslagene nr. 2-4, 

; § 12, således ændret, og § 13 : 
: vedtoges uden afstemning. : 

; ; Lovforslagets overgang til tredje behandling, 
vedtoges uden afstemning. ' 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 홢 
går direkte til tredje behandling uden for- 
홢 nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Opliold). Det er vedta- 
get. ; : ; ' : : \  

i Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om øho- > 
nomisk bistqnd til et firtaftsieringsin,stit1,ft for 
dagspr,essefll. i \ 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 
'144)' findes i tidenden sp. 4659, udvalgets 
betænkning i tillæg B. sp. 1757). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes til forhandling under ét. 

Skovmand: Dette lovforslag er som sagt 
ved første behandling et overgangsforslag. 
Det skål virke, indtil man har nået frem til 
en hensigtsmæssig form at støtte pressen på. 

, Jeg 홢 vil derfor udtrykke 홢 tilfredshed - med 


